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Plats och tid Förvaltningsbyggnaden Arvidsjaur klockan 08.00 – 11.10 
 
Beslutande Anders Östervald (v), vice ordförande 

Eva Tåqvist Clausén (s) 
Joakim Lundberg (s) 
Susanne Bergström (c) 
Britt-Inger Hedman (v), tjg. ers 
Gunilla Bäckström (s), tjg. ers. 

 
  
Övriga närvarande Peter Andersson, skolchef 

Nicolina Holmberg, ANDTS – samordnare 
Lillemor Lundgren, samordnare skolsocialt team 
Oscar Sundström, sekreterare 
Veronica Svalenström, kanslichef 

 
 
 
Utses att justera Susanne Bergström 
 
Justeringens plats Förvaltningsbyggnaden Arvidsjaur 2024-09-04 kl. 16.15 
och tid 
 
 
 
 
   
Underskrifter Sekreterare Oscar Sundström Paragrafer 43–52 
 
   
 Ordförande Anders Östervald 
 
   
 Justerande Susanne Bergström 
 

 
 

Anslag / Bevis 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag 

 
Organ Kommunstyrelsens grund- och förskoleutskotts delegeringsprotokoll 
 
Sammanträdesdatum 2024-08-26 
 
Datum då anslaget 2024-09-16 Datum då anslaget 2024-10-08 
sattes upp tas ned 
 
Förvaringsplats för Kommunstyrelsens kansli 
protokollet 
 
 
 
Underskrift   
 Oscar Sundström 
 
Utdragsbestyrkande 
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Ärendeförteckning 
 

GfuD § 43 
Fastställande av dagordning 
 
GfuD § 44 
Val av protokolljusterare samt tid och plats för justering 
 
GfuD § 45  Dnr 00009/2024 600 
Information – ANDTS - Samordnare 
 
GfuD § 46  Dnr 00009/2024 600 
Information – Skolsocialt team 
 
GfuD § 47  Dnr 00009/2024 600 
Rapport hälsosamtal 
 
GfuD § 48  Dnr 00134/2023 714 
Kommunal förskola i Moskosel (Medborgarförslag) 
 
GfuD § 49  Dnr 00009/2024 600 
Budgetdialog 3 2025 
 
GfuD § 50  Dnr 00009/2024 600 
Skolchefens rapport 
 
GfuD § 51  Dnr 00009/2024 600 
Ordförandens rapport 
 
GfuD § 52  Dnr 00009/2024 600 
Övriga frågor  
 
_____ 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Fastställande av 
dagordning 
 

GfuD § 43 
 
Grund- och förskoleutskottet har att fastställa dagordning för sammanträdet. 
 
Grund- och förskoleutskottets beslut 
 
1. Dagordningen godkänns. 
 
_____ 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Val av protokolljusterare 
samt tid och plats för 
justering 
 
 
 

GfuD § 44 
 
Grund- och förskoleutskottet ska utse justerare att jämte ordföranden justera 
dagens protokoll. 
 
 
Grund- och förskoleutskottets beslut 
 
1. Susanne Bergström utses att justera protokollet. 
2. Justeringen äger rum onsdag 4 september kl. 16.15 på kommunstyrelsens 

kansli. 
 
______ 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Information – ANDTS-
samordnare 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Grund- och förskoleutskottet 
. Skolchef 
 

GfuD § 45 Dnr 00009/2024 600 
 
Nicolina Holmberg, ANDTS-samordnare informerar om nuläget och hur det 
ser ut framöver vad gäller ANDTS. 
 

- En undersökning gjordes 2022 där ungdomarna själva fick ange om 
det har testat/använt narkotika, alkohol mm. 

- Undersökningen gjordes tillsammans med Arjeplog. 
- Det har skett en viss ökning av narkotika. 
- I sociala medier florerar mycket information som inte alltid 

stämmer, vad gäller snus, rökning och liknande. 
- Både föräldrar och barn behöver nås med korrekt information och 

utifrån Brottsförebyggande rådet ska en plan tas fram på hur man 
pratar med föräldrar och barn. 

- Arbetet med en åtgärdsplan ska påbörjas nu under hösten och 
förhoppningen är att den ska bli klar senare under hösten. 

_____ 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Information – Skolsocialt 
team 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Grund- och förskoleutskottet 
. Skolchef 
 

GfuD § 46 Dnr 00009/2024 600 
 
Lillemor Lundberg, samordnare skolsocialt team, informerar om arbetet 
som nu påbörjats och hur det ser ut framöver. 
 

- Sjuksköterska i grunden och har tidigare jobbat på bl.a. k4 
- 5 stycken ingår i skolsociala teamet. Första mötet är inplanerat. 
- Skolsocialt team är ett samprojekt där skolan och sociala ska kunna 

mötas och bättre samverka med varandra.  
- Problematisk skolfrånvaro och psykisk ohälsa bland ungdomar 

ligger i fokus. 
- Under första tiden kommer mycket att handla om att kartlägga det 

nuvarande läget för att bättre kunna nyttja de resurser som finns 
tillgängliga. 

- Ett dokument kommer att tas fram vad gäller sekretessen och hur 
den ska hanteras inom det skolsociala teamet.  

 
_____ 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Rapport hälsosamtal 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Grund- och förskoleutskottet 
. Skolchef 
. Kommunstyrelsen 
 

GfuD § 47 Dnr 00009/2024 600 
 
Att följa upp hur barn/ungdomar mår i länet skedde tidigare i samverkan 
mellan kommun och region. Kommunerna nyttjade en enkät som var 
enhetlig som sedan Region Norrbotten sammanställde som man därefter 
kunde få kommun- och länsstatistik. Denna samverkan sa regionen upp för 
några år sedan varvid det idag inte finns samma möjlighet. Elevhälsosamtal 
genomförs självklart fortfarande som sedan arkiveras i skolans 
journalsystem PMO. Underlaget som används kan idag inte sammanställas 
och underlaget avviker från tidigare underlag i den omfattning att en 
historisk jämförelse inte är möjlig även om statistiken kunde tas ur. 
 
Den samlade uppfattningen från skolsköterskorna är att i de lägre åldrarna 
så syns en ökning av BMI; detta sticker dock inte ut och följer trenden i 
länet. Redan i de lägre åldrarna ses en ökning av BMI; detta sticker inte ut 
utan här följs trenden i exempelvis länet i övrigt.  
 
Gällande psykisk ohälsa går det inte se en märkbar ökning i de yngre 
åldrarna utan den träder fram i början av tonåren. I den åldern syns tydligt 
att fler mår sämre, man sover alldeles för lite och hamnar i än mer 
stillasittande. Andelen elever med problematisk skolfrånvaro ökar vilket gör 
att utbildningen blir på sikt lidande och det för med sig svårigheter att 
genomföra en gymnasial utbildning. Detta går även att se genom att antalet 
elever på Introduktionsprogrammet; programmet syftar till att göra 
obehöriga elever behöriga att söka till nästkommande läsår. 
 
Vaccinering är inte obligatorisk men är något som erbjuds. Alla elever i 
aktuella åldrar erbjöds vaccin föregående läsår och av de som tackade ja 
erhöll alla sitt vaccin. Perioden för vaccinering sträcker sig från okt – maj 
då resurserna är något begränsade. 
 
Elevhälsosamtal har genomförts och skolchef Peter Andersson har 
inkommit med tjänsteskrivelse. 
 
Grund- och förskoleutskottets beslut 
 
1. Informationen läggs till handlingarna och delges kommunstyrelsen 
_____ 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse - Skolchef 

Utdragsbestyrkande 
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Information - Kommunal 
förskola i Moskosel 
(Medborgarförslag) 
 

GfuD § 48 Dnr 00134/2023 714 
 
Ett medborgarförslag har lämnats till kommunen med följande innehåll: 
 
” Bakgrund: 

Det sker nu en ökad inflyttning av barnfamiljer och yngre personer i byn 
Moskosel. Efterfrågan på aktiviteter och samlingspunkter för barn och 
unga är aktuella frågor som byn arbetar med.  
 

Unga Örnar i Moskosel har tillsammans med Northern Sustainable 
Futures skapat aktiviteter i Sporthallen med lek och rörelse med träffar en 
gång per vecka. Barnen har även tillgång till lokal för pyssel, samvaro och 
lek. Vid dessa aktiviteter och andra samvarotillfällen som kommer det 
fram många bra och goda idéer på vad som mer efterfrågas. 
 

Unga Örnar i Moskosel har varit verksam i över 50 år och har i dagsläget 
57 medlemmar. 
 
Aktiviteter och samarbeten: 
Ett gott samarbete är etablerat med Northern Sustainable Futures som ser 
en ökande verksamhet efter pandemin. Det innebär att det öppnar upp igen 
för personer som vill bo och verka i byn. Även andra verksamheter ökar 
sin verksamhet och fler arbetstillfällen finns.  
Sedan har den ökade möjligheten att jobba hemifrån gjort att fler har 
kunnat flytta sin verksamhet i bygden. 
 

För att kunna bo och samtidigt arbeta i Moskosel är det en fråga som jag 
vill lyfta fram, nämligen avsaknaden av förskola i byn. 
En förskola i byn skulle sannolikt än mer leda till ökad inflyttning av 
barnfamiljer och yngre personer. Det finns även barnfamiljer i byarna 
inom upptagningsområdet som efterfrågar detta och som har meddelat 
intresse via enkäter och i andra sammanhang. En förskola i byn är 
verkligen en fråga som diskuteras i olika sammanhang och forum. 
 

Unga Örnar Moskosel har även ett samarbete med idrottsföreningen i byn 
där det anordnas sportlovsaktiviteter och tidvis också aktiviteter inom 
andra områden. 
 

Moskosel Framtid erbjuder filmvisning för barn och unga. 
 

Arvidsjaur församling erbjuder aktiviteter för byns barn vid några 
tillfällen under vår och höst samt sommarlovsaktiviteter med både 
fotbollsskola och lekdag i parken. ” 
 

Justerandes sign 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 

Utdragsbestyrkande 
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Information - Kommunal 
förskola i Moskosel 
(Medborgarförslag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Gfud § 48 forts. 
 
 Framtidsplaner: 

Det planeras ett aktivitetsområde med utegym, multisportarena, grillplats, 
cykelbana och boulebana. Första steget har tagits och ansökningar om 
pengar för utegym, multisportarena och grillplats kommer i närtid att 
skickas in till olika organ. Syftet är att skapa en samlingspunkt för 
samvaro, fysisk aktivitet och lek där efterfrågan framkommit vid olika 
forum. 
 
Förslag: 
Det pågår en mycket positiv utveckling på många plan i byn och 
närområdet. Jag vill verkligen lyfta fram denna viktiga fråga för 
Moskoselområdet som skulle bidra till en ännu mer levande landsbygd. 
Jag föreslår därför att en kommunal förskola öppnas i byn igen! ” 

 
Presidiet har berett ärendet. De föreslår att medborgarförslaget överlämnas 
till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-10-31 § 98 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 
 
Skolchef Peter Andersson informerar vid dagens sammanträde att ärendet är 
under beredning. 
 
_____ 
 

Justerandes sign 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

DELEGERINGSBESLUT 

Sammanträdesdatum 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsens grund- och förskoleutskott 2024-08-26 71 
 

 

 
 
Budgetdialog 3 2025 
 

GfuD § 49 Dnr 00009/2024 600 
 
Skolchef Peter Andersson presenterar och ger nulägesbild vad gäller 
skolverksamhetens ekonomiska situation. 
 

- Elevhälsan har förstärkts med en kurator, vilket underlättar för de 
andra kuratorerna. 

- Alla grundskoleenheter får en ökad budget och förskolan får en 
mindre budget. Detta i enlighet med tidigare justeringar av budget 
samt en oväntad kostnad i form av ett inköp av datorer. 

- Två avdelningar ska vakanshållas. 
- Tjänsterna för de personal som arbetar där ska vakanshållas. 

_____ 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Skolchefens rapport 

GfuD § 50 Dnr 00009/2024 600 

Skolchef Peter Andersson lämnar följande rapport; 

Ekonomi 
Vid senaste återkopplingen i maj visade prognosen på ett minusresultat om 
ca.1,9 milj. Trots det gjordes valet att inte dra i alla nödbromsar eftersom 
sommaren var nära. Att beräkna sommarlönen är något obegripligt svårt och 
skiftar från år till år, utfallet syns tyvärr inte fullt ut förrän avstämning är 
gjord i brytet aug/sep. Som det ser ut just nu uppvisar grundskolan 
personalkostnader inom ram men något höga verksamhetskostnader, dock är 
bedömning just nu att man bör hålla sig inom ram på helårsbasis. Förskolan 
redovisar dock en för hög personalkostnad med en lägre 
verksamhetskostnad. Om förskolan fortsätter verksamheten i nuvarande 
omfattning kommer man inte att hålla sig inom ram. För att om möjligt 
åtgärda detta vakanshålls några tjänster och ett par avdelningar kommer vara 
stängda åtminstone fram till nästa sommar. Under denna tid ges möjlighet 
att planera för framtiden och se över behovet av lokaler samt personal. 
Sammantaget bedöms utfallet per den sista augusti vara likartat med utfallet 
2023 vilket bör innebära ett litet plusresultat sett över året. 

Förskola 
Förskolans sommaröppna verksamhet på Nyborgs förskola har varit lugn. 
Barnantalet har varit betydligt lägre än förväntat. V. 32 öppnade samtliga 
förskolor igen, det har varit en lugn start med inskolning av våra nya barn. 
Förskolans 5-årsverksamhet kör igång den 23 augusti. 

Grundskola 

Tallbackaskolan  
Sommaröppet har varit mycket lugn; endast två oanmälda elever har 
tillkommit och kunnat lösas på enkelt sätt. Från vecka 32 har vi haft 
inskolningar för våra nya förskoleklasselever. Lärare och förskollärare 
upplever fyra A-dagar lite stressande, önskvärt är att se över januaris A-
dagar och flytta en av dessa. Skolstarten har varit mycket trevlig och flutit 
på som vi har tänkt. Delårsrapport, budget för 2025, utveckling av 
elevhälsan, utbildning av förstelärare ”Utveckla Språk och 
matematikundervisning” och de Systematiska arbetet är de utmaningar samt 
utvecklingsområden som finns för detta läsår.  

Justerandes sign. Beslutsunderlag Utdragsbestyrkande 
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Skolchefens rapport 
 
 

GfuD § 51 forts. 
 
Ringelskolan 
A-dagarna gick bra men den inplanerade trivselaktiviteten fick skjutas fram 
då fyra a-dagar är för lite i läsårets början. Fem a-dagar i fortsättningen vore 
bättre för att hinna med allting. Rekryteringar och schemafrågor har tagit en 
del tid i uppstarten. Nu är nästan alla pusselbitar på plats och det känns som 
att förutsättningarna är på plats för att klara det här läsåret på ett bra sätt 
vilket är behövligt med förra läsåret i backspegeln. Uppstarten med eleverna 
har gått bra. Den närmaste tiden ska SKA-arbetet tas an som tyvärr inte 
hanns med under a-dagarna. 
 
Parkskolan 
Parkskolan har nu behöriga lärare i både låg- och mellanstadiet, även en 
snart färdig musiklärare finns i arbetslaget. Fyra nya elever har även flyttat 
in (två elever från Nederländerna och två elever från Tyskland). Någon 
utflyttning har inte skett under sommaren vilket innebär att det i dagsläget är 
23 elever. Oron för nedläggning finns både i personal och föräldragrupp 
vilket påverkar personalens arbetsmiljö men även elevernas. Vi har startat 
upp läsåret med en trivseldag som uppskattades av alla elever. 
 
Fridhemsskolan  
Skolstarten har flutit på bra, men det upplevdes stressigt med färre A-dagar 
vid uppstarten. Fridhemsskolan har haft några inflyttningar från andra 
länder. Införande av mobilfri skola har gått bra, över förväntan. Det som har 
varit svårt och tagit mycket tid är rekryteringar av båda lärare och 
elevassistenter, men just nu är alla personer på plats. 
 
Anpassad grundskola 
 
Fridhemsskolan  
Verksamheten har startats upp med fler elever och personal och det känns 
spännande. Rutinerna har inte riktigt satt sig ännu och det kan tänka sig att 
det behövs mer personal kring eleven som arbetar mot ämnesområden. En 
utvärdering av detta får äga rum vid lämpligt tillfälle. 
 
Ringelskolan  
Som förra läsåret används samma upplägg i år då ett antal elever i 
grundskolan får viss undervisning på “Ugglan”. Det har varit en del 
pusslande för att få alla scheman att gå ihop då eleverna tillhör olika klasser 
men nu har allt rullat igång och uppstarten har gått bra.  
_____ 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Ordförandens rapport 
 
 

GfuD § 51 Dnr 00009/2024 600 
 
Utskottets vice ordförande Anders Östervald informerar att ordförande, vice 
ordförande och skolchef åker till Piteå på länsträff. 
 
_____ 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Övriga frågor 

GfuD § 52 Dnr 00009/2024 600 
 
Utskottets vice ordförande Anders Östervald inbjuder till frågor och 
funderingar från utskottets ledamöter. 
 
Inga övriga frågor ställdes. 
_____ 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 

 
  



 

Närvaro- och voteringslista 
 
 
Grund- och förskoleutskottet 2023–2026 
 
Sammanträde: 2024-08-26 
 
Ordinarie ledamöter: 
 §  §  §  

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 
 1 Kristofer Vesterberg (s) -          
 2 Anders Östervald (v) 1          
 3 Joakim Lundberg (s) 1          
 4 Eva Tåqvist Clausén (s) 1          
 5 Anja Utsi (v) -          
 6 Susanne Bergström (c) 1          
 7 Peter Rydfjäll (sd) -          

 
 
Ersättare: 
 § §  §  
    

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 
 1 Marcus Lundberg (s) -          
 2 Gunilla Bäckström (s) 1          
 3 Birgit Lindberg (s) -          
 4 Ida Nilsson (v) -          
 5 Britt-Inger Hedman (v) 1          
 6 Patrik Åman (c) -          
 7 Per Ågren (sd) -          

 
Summa 6          

 
_________ 
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